
 

ZÁPIS Z 20. SCHŮZE SK RVŠ 

(STÁLÉ ZASEDÁNÍ 2021–2023) 

20. 01. 2023, Univerzita Karlova, Karolinum 

 

Přítomni: 36 

 

Delegáti a delegátky: 21 

Bártů D. (VŠTE), Bavlovič J. (UNOB), Boj E. (SLU), Braun V. (ŠAVŠ), Brož P. (ČZU), Cibulka V. (AMU), Dostál O. 

(PRIGO), Farník M. (ČVUT), Hala M. (VŠCHT), Havelka O. (TUL), Horváth M. (VUT), Jermář M. (OU), Kořínek 

M. (VŠB-TUO), Kříž P. (UJEP), Lang L. (JCU), Mach M. (UPOL), Pray L. (AAVŠ), Procházková A. (AVU), Reitzová 

P. (UPCE), Říha M. (UK), Staněk Š. (VŠE)  

Náhradníci a náhradnice s hlasovacím právem: 1 

Wolf P. (VŠPJ) 

Náhradníci a náhradnice s hlasem poradním: 13 

Grygarová K. (UK), Kousek M. (AAVŠ), Krupka M. (UJEP), Malák P. (ŠAVŠ), Reml T. (VŠE), Rovenská K. (VUT), 

Rúžičková T. (VŠTE), Ryšanová N. (PRIGO), Sláma J. (ČVUT), Slovák L. (OU), Svoboda D. (TUL), Šlapák J. 

(UPCE), Večeřová J. (VŠB-TUO) 

Hosté: 1 

Boňko M. (nově zvolený delegát za UK) 

 

1. ZAHÁJENÍ 

Schůzi zahájil předseda M. Farník. Přivítal všechny členy pléna, zkonstatoval usnášeníschopnost a požádal 

přítomné, aby schválili skrutátory ve složení: M. Horváth a M. Hala.   

Usnesení č. 1: SK RVŠ schvaluje skrutátory ve složení: M. Horváth a M. Hala. 

PRO: 21 PROTI: 1 ZDRŽEL SE: 1  

 

Představili se noví členové za PRIGO, UK a VŠE. 

M. Farník následně představil program 20. schůze a požádal o jeho schválení v následující podobě: 

Program jednání: 

1. Schválení programu 20. schůze 

 Návrh usnesení: SK RVŠ schvaluje program 20. schůze. 



 

2.  Informace z Předsednictva SK RVŠ 

 Návrh usnesení: SK RVŠ bere na vědomí informace z Předsednictva SK RVŠ. 

3. Informace z Předsednictva RVŠ 

4. Volba předsedy/kyně KVS 

5. Volba předsedy/kyně KDS 

6. Výroční zpráva o činnosti za rok 2022 

 Návrh usnesení: SK RVŠ schvaluje textové znění Výroční zprávy o činnosti za rok 2022 

7. Vyhlášení výběru organizátorské univerzity pro KAS 10.0 

 Návrh usnesení: SK RVŠ vyhlašuje výběrové řízení na organizátorskou univerzitu pro KAS 10.0. 

8. Informace k CRP 

9. Informace z komisí a pracovních skupin 

10. Různé 

 

Usnesení č. 2: SK RVŠ schvaluje program 20. schůze.  

PRO: 22 PROTI: 0 ZDRŽEL SE: 0  

 

M. Farník poděkoval za schválení programu a přešel k dalšímu bodu jednání. 

 

2. INFORMACE Z PŘEDSEDNICTVA SK RVŠ 

Předseda M. Farník podal informace k proběhlým oslavám 30. Výročí SK RVŠ, které se konaly v prosinci na 

Rektorátu VUT. V rámci organizace komory došlo k zapojení cca 15 studentů do seznamu hodnotitelů ŠAVŠ. 

M. Farník dále informoval o rozeslání informací o aktivitě delegátů předsedům AS. M. Farník sdělil, že 

podané CRP bylo získáno v plném rozsahu 2 mil. Kč. Na závěr M. Farník podal informace ohledně 

komunikace s poslankyní Kocmanovou ohledně dostupného bydlení a komunikoval pozvání na Podvýbor 

pro vědu a VŠ.   

Formulace usnesení ohledně kolejí SK RVŠ podpořila celá RVŠ na jednání 15. prosince 2022 v Praze.   

„SK RVŠ apeluje na vysoké školy, aby nepřenášely veškerou finanční zátěž spojenou se zvýšenou cenou 

energií na studentky a studenty. Koleje mají sloužit jako dostupná alternativa k nájemnímu bydlení v 

univerzitních městech, kde tato možnost smazává nerovnosti k přístupu ke vzdělávání. Při zvyšování cen 

kolejného a stravy by měly vysoké školy přijít s mechanismem pomoci ohroženým studentům a 

studentkám pomocí ubytovacího stipendia nebo stipendií na pomoc v tíživé finanční situaci.“ 

Předsednictvo RVŠ taktéž podpořilo usnesení týkající se navýšení finančních prostředků na činnost SK RVŠ 

v roce 2023.   



 

„Předsednictvo RVŠ podle zásad hospodaření SK RVŠ navyšuje finanční prostředky na činnost SK RVŠ v 

roce 2023 o 200 000 Kč s ohledem na spolufinancování organizace prestižního Valného shromáždění ESU.“ 

Usnesení č. 3: SK RVŠ bere na vědomí informace z Předsednictva SK RVŠ.  

PRO: 22 PROTI: 0 ZDRŽEL SE: 0  

 

Předseda M. Farník vyzval k sestavení volební komise pro volbu předsedy/kyně KDS a KVS. Komise byla 

schválena ve složení J. Šlapák, L. Lang a J. Sláma. Komise si ze svého středu vybrala předsedu J. Šlapáka. 

Za komisi hlasovalo: 22 

Proti: 0 

Zdržel se: 0 

 

3. VOLBA PŘEDSEDY/KYNĚ KOMIES PRO DOKTORSKÉ STUDIUM (KDS) 

Předseda M. Farník vyhlásil volbu předsedy/kyně Komise pro doktorské studium (KDS). Předseda volební 

komise J. Šlapák vyzval zájemce, aby kandidovali. M. Farník navrhl na post předsedy M. Halu. Ten nominaci 

přijal. Přihlásil se jeden kandidát. Proběhla prezentace kandidáta a následná diskuse včetně zodpovězení 

otázek pléna. Poté proběhla tajná volba. 

Pro kandidáta hlasovalo: 20 

Neplatných lístků: 2 

Proti: 0 

 

4. VOLBA PŘEDSEDY/KYNĚ KOMISE PRO VYSOKOŠKOLSKOU SAMOSPRÁVU (KVS) 

Předseda M. Farník představil činnost KVS. Š. Staněk navrhl nominaci nově zvoleného náhradníka delegáta 

z VšE T. Remla. Ten nominaci přijal. Na post se přihlásil jeden kandidát. Proběhla prezentace kandidáta, 

následná diskuse a zodpovězení otázek. Poté proběhla tajná volba. 

Pro kandidáta hlasovalo: 17 

Neplatných lístků: 4 

Proti: 1 

 

5. VÝROČNÍ ZPRÁVA O ČINNOSTI ZA ROK 2022 

M. Farník informoval, že finalizují přípravy výroční zprávy, přičemž textová část již je hotova a připravena 

ke schválení. Mezi hlavní realizované aktivity se řadila změna vizuální identity, pomoc Ukrajině, 

připomínkování novely zákona o vysokých školách, přechod na nový web, zapojení členů komory do 



 

mezinárodních konferencí v rámci Předsednictví ČR v Radě EU a také historicky první Valné shromáždění 

ESU, pořádané v ČR.  

Usnesení č. 4: SK RVŠ schvaluje textové znění Výroční zprávy o činnosti za rok 2022. 

PRO: 22 PROTI: 0 ZDRŽEL SE: 0  

 

6. VYHLÁŠENÍ VÝBĚRU ORGANIZÁTORSKÉ UNIVERZITY PRO KAS 10.0 

M. Farník podal informace ohledně vyhlášení výběru organizátorské VŠ pro KAS 10.0. Letošní KAS je 

plánován na květen, aby tak byla zajištěna větší dostupnost zástupců z řad vysokoškolských studentských 

senátorů.    

Usnesení č. 5: SK RVŠ vyhlašuje výběrové řízení na organizátorskou univerzitu pro KAS 10.0 

PRO: 22 PROTI: 0 ZDRŽEL SE: 0  

 

7. INFORMACE K CRP 2023 

Předkladatelka projektu A. Kruljacová informovala o aktuální situaci ohledně podaného CRP. Proběhla 

diskuse. Dotazy pléna zodpověděla A. Kruljacová a M. Farník. 

 

8. INFORMACE Z KOMISÍ A PRACOVNÍCH SKUPIN 

KDS: M. Hala podal informace ohledně šetření Doktorandi 2021, kdy z CSVŠ přišla zpráva, že data by již 

měla být k dispozici. Vyjádřili zájem dotazník každé dva roky opakovat. Proběhlo jednání KDS ke 

Standardu školitele. Vypořádávání připomínek k online dokumentu. K. Mahlerová připomínky projde a 

zapracuje. M. Farník a M. Hala vypracují dokument ke schválení. Budou komunikovat s ČAD a NAÚ.    

KVS: Š. Staněk informoval, že v rámci KVS momentálně nejsou žádné novinky. 

LK: M. Říha informoval, jak postupuje novela vysokoškolského zákona, přičemž návrh zákona ještě není 

mezirezortním připomínkovým řízením. Ještě neexistuje oficiální znění, které by se prezentovalo navenek. 

Chystá se "stotřicítka", zákon o podpoře výzkumu, experimentálního vývoje a inovací. Počítá se s tím, že 

se zruší specifický výzkum. Informoval dále o možných budoucích změnách v zákoníku práce týkající se 

samorozvrhování práce a volby dovolené. V neposlední řadě zmínil sociální pojištění pro doktorandy. 

Závěrem M. Říha oznámil, že toto je jeho poslední zasedání, přičemž ze SK RVŠ odchází. Se všemi se 

rozloučil.   

PRASK ZZ: D. Svoboda prezentoval výzvu Běloruské studentské asociace (BSA) hledá v ČR fakultu 

architektury, která by mohla vzít pod svá křídla dvě běloruské studentky, které jsou momentálně v azylu. 

V březnu se uskuteční 54. Schůze ESU ve Švédsku. Za SK RVŠ se jí zúčastní tříčlenná delegace.    



 

PRASK PR: M. Horváth podal informace ohledně finalizování obsahu na novém webu, zejména v oblastech 

KVS a KDS. PRASK PR bude nadále kontinuálně pracovat na PR oblastech a pokračovat v aktivní práci na 

propagaci komory.   

 

9. RŮZNÉ 

M. Farník prezentoval termíny zasedání na rok 2023 pro nové členy. M. Horváth doplnil, že tyto termíny 

jsou dostupné také na webu a je možné stáhnout také online soubor, který je možné nahrát do online 

kalendáře. 

 

 

Zapsala: Ing. et Ing. Mariana Tesařová, MSc., sekretariát 

Za správnost: Ing. Michal Farník, předseda 

  Bc. Martin Horváth, místopředseda pro organizaci a řízení 


